
PROTOKÓŁ  

z XXVII Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 28 marca 2017 roku. 
 

Ad.1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 28 marca 2017 r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego           

w Czarnkowie odbyła się XXVII Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą 

otworzył Pan Bogdan Tomaszewski – Przewodniczący Rady.  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 

radnych uczestniczy 16 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał 

przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Piotr Ławiński, Czesław 

Nowakowski, Krystyna Matkowska, Janusz Białoskórski, Feliks Łaszcz. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  

Przyjęcie protokołu z Sesji z dnia 28 lutego 2017 r. 

Radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XXVI Sesji Rady Powiatu, która odbyła się              

w dniu 28 lutego 2017 r. 

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XXVI Sesji przy 14 głosach za przyjęciem 

protokołu. Głosów przeciwnych 0, głosów wstrzymujących 2. 

Ad.3 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu. Następnie zapytał czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do 

przedłożonego porządku? 

Zmian nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 

porządku obrad zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady.  

W obecności 16 radnych ( nieobecni: Piotr Ławiński, Czesław Nowakowski, Krystyna 

Matkowska, Janusz Białoskórski, Feliks Łaszcz): 

- 16 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.4 

Informacja Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa                             

w Czarnkowie o zadaniach realizowanych na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego za 

2016 rok.  

Głos w tym punkcie zabrał Pan Zbigniew Świątek – przedstawiciel Biura 

Powiatowego ARiMR – naczelnik WDSŚiPB  przedkładając radnym informację o zadaniach 

realizowanych w roku 2016 na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego przez Biuro 

Powiatowe Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, którą każdy z radnych 
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otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję, która stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do prelegenta? 

Radny Janusz Rajek zadał pytanie odnośnie stref ONW. Dotarły do niego informacje, 

że mają być wyznaczane nowe obszary dla ONW, czy jest to prawda, a jeżeli tak to na jakim 

etapie jest to procesowanie i czy samorządy mają ewentualnie głos w tej sprawie?  

Pan Świątek odpowiedział, że obszarami ONW nie zajmuje się Agencja, stricte, ona 

niejako uznaje obszary wcześniej wyznaczone. Głównym wykonawcą wyznaczania ONW 

były zawsze Nadleśnictwa i Minister Środowiska. Nakłada się na mapy odpowiednie 

warstwy, oznacza obszary i podaje się beneficjentom do wiadomości, bo jest to informacja 

publiczna ( media, internet).  Agencja nie ma zbyt dużego wpływu, czy to zostanie zmienione, 

czy nie. Natomiast, co należy dodać, na pewno powiększanie, zmniejszanie obszarów to jest 

„ciało żywe”, co roku strefy są dodawane, zmieniane. Do ARiMR trafia już informacja 

końcowa. Samorządy mogą mieć wpływ na powiększanie, zmniejszanie, łączenie tych 

obszarów, ale główną instytucją spinającą jest IUNG w Puławach i Minister Środowiska.  

Więcej pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady stwierdził, że 

informacja została przyjęta.  

Na salę przybył radny Piotr Ławiński. Od tej pory w Sesji udział bierze 17 radnych.  

Ad.5 

Informacja Powiatowego Inspektora sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 

terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego za 2016 rok. 

W punkcie tym głos zabrała Pani Alina Stoińska – zastępca Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Czarnkowie przedkładając radnym w formie 

prezentacji multimedialnej ( zał. nr 5 )  pokrótce informację o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego za 2016 rok. 

Informację w pełnej szczegółowości każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem 

na dzisiejszą Sesję i stanowi ona załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pani Stoińskiej? 

 Radny Rajek poruszył temat wszawicy u dzieci. Wydawałoby się, że temat nie 

istnieje, ale jak się okazuje czasami powraca. Zapytał, czy PSSE odnotowuje przypadki 

wszawicy? 

 Pani Stoińska odpowiedziała, że w chwili obecnej wszawica nie jest rejestrowana. 

Stacja nie ma rozeznania w tym temacie jednak sygnały o wszawicy docierają od rodziców.  

 Radny Ławiński zapytał, czy PSSE bada wodę na Legionelle? 

 Pani Stoińska odpowiedziała, że tak. Woda badana jest pod tym kątem w zakładach 

lecznictwa zamkniętego, w domach pomocy społecznej, hotelach, internatach. Woda badana 

jest wybiórczo tam gdzie nie była badana.  

 Radny Pawłowski podziękował za badania produktów spożywczych, zapytał czy 

badania te są drogie i zachęcał do badania jak największej liczny produktów.  

 Pani Stoińska odpowiedziała, że odbywają się kontrole urzędowe produktu. Odbywa 

się ona według określonego planu. Stacje otrzymują plan w zależności od tego jaki jest cel 

tych badań, albo szuka się metali ciężkich, albo prowadzone są badania pod względem 

mikrobiologii w kosmetykach. Plan narzucany jest „z góry”. Produkty, w których były 

przekroczenia podaje się do systemu i Stacje mają wiedzę w tym zakresie.  

Więcej pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady stwierdził, że 

informacja została przyjęta, wcześniej przekazując wnioski, jakie z informacji się nasunęły.  
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W roku 2016 Państwowa Inspekcja Sanitarna w Czarnkowie realizowała zadania 

związane ze sprawowaniem zapobiegawczego i bieżącego nadzoru sanitarnego, 

prowadzeniem działalności zapobiegawczej i przeciwepidemicznej oraz oświatowo-

zdrowotnej. Sytuacja sanitarna powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego w roku 2016 była dobra. 

Znacznie spadła zapadalność na choroby zakaźne, nie zanotowano również wystąpienia 

ognisk zatruć pokarmowych. Stan zaszczepienia zgodnie z Programem Szczepień 

Ochronnych jest na wysokim, zadowalającym poziomie, gwarantującym w dalszym ciągu 

zachowanie odporności zbiorowej.  Stan wielu obiektów i standard usług poprawia się. Oferta 

usług proponowanych przez zakłady fryzjerskie czy kosmetyczne, obiekty hotelarskie, 

rekreacyjne i  sportowe jest na coraz wyższym poziomie. W zakresie zaopatrzenia ludności                

w wodę i nadzoru nad jakością wody następuje stopniowa poprawa, jednak w przyszłych 

latach przedsiębiorstwa wodociągowe muszą zaplanować takie działania, aby wszyscy 

mieszkańcy powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego mieli dostęp do zdrowej wody                                

o odpowiedniej jakości konsumenckiej. Zakłady pracy z roku na rok wyposażane są w coraz 

nowsze maszyny i urządzenia,  a pracodawcy z coraz większą świadomością dbają o zdrowie 

zatrudnionych pracowników. Mimo tego, iż w wielu obszarach objętych nadzorem 

Państwowej Inspekcji Sanitarnej zauważa się znaczną poprawę, dużo zagadnień wymaga 

jeszcze zintensyfikowanych działań. Należy zwrócić szczególną uwagę na dystrybucję oraz 

przechowywanie szczepionek w placówkach podstawowej opieki zdrowotnej. Istnieje 

zauważalna potrzeba przeprowadzania akcji edukacyjnych związanych z problematyką 

zdrowotną obejmujących szeroką grupę wiekową mieszkańców powiatu  czarnkowsko-

trzcianeckiego. W tym momencie Przewodniczący Rady zaoferował pomoc w postaci 

użyczania sali konferencyjnej w Starostwie na prowadzenie akcji edukacyjnych.  

Ad.6 

Ocena stanu dróg powiatowych po okresie zimowym, podsumowanie zimowego utrzymania 

oraz plan remontów i inwestycji na 2017 rok. 

  Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy jest potrzeba omawiania informacji na 

temat stanu dróg powiatowych po okresie zimowym – podsumowanie zimowego utrzymania 

dróg w sezonie 2016/2017 oraz planu remontów i inwestycji na 2017 rok, którą to informację 

każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję i stanowi ona załącznik  

nr 7 do niniejszego protokołu. Na sali obecny jest dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych                      

w Czarnkowie, który odpowie na pytania jeżeli takie będą.  

  Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja 

została przyjęta bez omawiania.  

Ad.7 

 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej w Gębicach, 

Głos w tym punkcie zabrała dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie                        

w Trzciance Pani Lidia Grabarz przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie nadania              

Statutu Domu Pomocy Społecznej w Gębicach i zasadność jej podjęcia.  

Zgodnie z art. 11 ust. 2 i art. 12 ust. 1 pkt. 2 i ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.                       

o finansach publicznych, jednostka budżetowa działa na podstawie statutu, który nadaje jej 

organ tworzący daną jednostkę budżetową. Rada Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 

uchwałą Nr VIII/50/2015 z dnia 26 maja 2015 r. nadała Statut Domowi Pomocy Społecznej    

w Gębicach. Pismem z dnia 28 lutego 2017 r. Dyrektor Domu Pomocy Społecznej                                         

w Gębicach zwróciła się do Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z prośbą o nadanie 

nowego Statutu jednostce. Swój wniosek umotywowała koniecznością dostosowania Statutu 

do stanu faktycznego, wynikającego ze zmian organizacyjnych w Domu Pomocy Społecznej. 
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Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie nadania Statutu Domu Pomocy Społecznej w Gębicach. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Czesław Nowakowski, Krystyna Matkowska, 

Janusz Białoskórski, Feliks Łaszcz): 

- 17 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVII/212/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 8 do niniejszego protokołu. 

b) dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzanego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia 

sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na okres od 1 września 2017 r. 

do 31 sierpnia 2019 r., mających siedzibę na terenie Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego, 

Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Edukacji Pan Ryszard Jabłonowski 

przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzanego ustawą – 

Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na okres od                    

1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r., mających siedzibę na terenie Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego i zasadność jej podjęcia.  

W związku z art. 217 ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające 

ustawę – Prawo Oświatowe (Dz. U. z 2017r., poz. 60) rada powiatu zobligowana jest do  

podjęcia uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzanego ustawą – Prawo Oświatowe oraz ustalenia sieci 

szkół ponadpodstawowych i specjalnych na okres od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 

r. mających siedzibę na terenie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. Zgodnie z art. 215                    

i art. 216 ustawy przepisy wprowadzające – Prawo Oświatowe niniejsza uchwała została 

poprzedzona uchwałą Uchwała Nr XXVI/ 200/2017 Rady Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego z dnia 28 lutego 2017 r. w sprawie: projektu dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego  wprowadzanego ustawą - 

Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających 

siedzibę na terenie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, która została pozytywnie 

zaopiniowana przez Wielkopolskiego Kuratora Oświaty ( zał. nr 9 ) oraz odpowiednie 

struktury związków zawodowych. W świetle powyższego podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Oświaty, Kultury i Sportu na temat 

projektu uchwały? 

Przewodniczący Komisji Oświaty odpowiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w ww. sprawie. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 
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szkolnego wprowadzanego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych na okres od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r., 

mających siedzibę na terenie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Czesław Nowakowski, Krystyna Matkowska, 

Janusz Białoskórski, Feliks Łaszcz): 

- 17 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVII/213/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 10 do niniejszego protokołu. 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego na lata 2017-2036, 

Przed przystąpieniem do głosowania nad podjęciem uchwał dotyczących kwestii 

finansowych głos zabrała Skarbnik Powiatu Pani Ewa Dymek, która omówiła szczegółowo 

zmiany dzisiaj proponowane w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu na lata 2017-

2036 oraz zmiany proponowane do budżetu powiatu na rok 2017, po zmianach wniesionych 

przez Komisję i zaakceptowanych przez Zarząd Powiatu, na dzisiejszym posiedzeniu.   

Proponowane zamiany w WPF oraz zmiany do budżetu powiatu zaopiniowane zostały 

pozytywnie przez Komisję Budżetowo – Gospodarczą wraz ze zmianami, o których niżej 

mowa i stanowią kolejno załączniki nr 11  i nr 12 do niniejszego protokołu.  

 Pani Skarbnik zwróciła uwagę, że omawiane dzisiaj zmiany do budżetu różnią się od 

tych zmian, które w wersji elektronicznej przesłano radnym przed Sesją. Zmiany wynikają              

z dyskusji jaką przeprowadzono na posiedzeniu Komisji, po akceptacji Zarządu.  

Zmiany dotyczyły dofinansowania dwóch zadań  inwestycyjnych tj.:  

 budowy sali sportowej wraz z zapleczem oraz sal dydaktycznych w Liceum 

Ogólnokształcącym im. Janka z Czarnkowa w Czarnkowie, 

 dofinansowanie zakupu sprzętu i aparatury medycznej dla Szpitala 

Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance. 

Na pierwsze z zadań Zarząd, z uwagi, że zadanie nie zakwalifikowało się do 

dofinansowania z środków unijnych, zaproponował dofinansowanie zadania kwotą                   

2.000.000 zł, ( łącznie w planie byłoby 2.500.000 zł po uwzględnieniu kwoty 500.000 zł 

wcześniej już w budżecie umieszczonej ), wskazując jako źródło sfinansowania wydatku: 

1.000.000 zł  z wolnych środków, 1.000.000 zł z obligacji. 

 Na drugie z zadań Zarząd zaproponował kwotę 350.000 zł, wskazując jako źródło 

pokrycia obligacje.  Kwotę 350.000 zł wprowadzono tytułem dotacji dla Szpitala 

Powiatowego w Trzciance w związku z koniecznością zabezpieczenia 15% wartości zadania, 

które ma szansę uzyskać wsparcie w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego na lata 2014-2020 Oś Priorytetowa „Infrastruktura dla kapitału ludzkiego”, 

Działania 9.1. Inwestycje w infrastrukturę zdrowotną i społeczną”, Poddziałanie 

9.1.1.”Infrastruktura ochrony zdrowia”. 

 Komisja Budżetowo-Gospodarcza wyraziła swoją opinię, iż w tym momencie, gdy nie 

są znane ostateczne kwoty dofinansowania, co do budowy sali, a wniosek na zadanie 

planowane w Trzciance składany będzie dopiero w miesiącu maju,  nie ma potrzeby już                   
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w tym momencie sprzedawać obligacji. Stąd Komisja zaproponowała w tym momencie 

dofinansowanie do sali w kwocie 1.000.000 zł z wolnych środków, a do zadania w Trzciance 

powrócić należy w maju br.    

 Zarząd uznał, że zaproponowane przez Komisję zmiany są do zaakceptowania. Pani 

Skarbnik zwróciła jednak uwagę na to, że należy mieć świadomość, że im później 

przystąpimy do obligacji tym będą one droższe.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 

na lata 2017-2036, omówionej przez Skarbnika Powiatu. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Czesław Nowakowski, Krystyna Matkowska, 

Janusz Białoskórski, Feliks Łaszcz): 

- 15 głosów za, 

- 1 głos przeciwny, 

- 1 głos wstrzymujący. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVII/214/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 13  do niniejszego protokołu. 

d) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2017 rok, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Pytań nie zgłoszono.  

 Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej powiatu na 2017 rok, omówionej przez Skarbnika Powiatu. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Czesław Nowakowski, Krystyna Matkowska, 

Janusz Białoskórski, Feliks Łaszcz): 

- 16 głosów za, 

- 1 głos przeciwny, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVII/215/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 14  do niniejszego protokołu. 

Ad.8 

 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami 

 Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XXVI a XXVII Sesją 

Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

W dniu dzisiejszym Starosta przedłożył informację z posiedzenia Zarządu, które miało 

miejsce w dniu 23 marca 2017 r. 
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Zarząd Powiatu: 

1. Spotkał się z Zarządem Stowarzyszenia „Bezpieczny Powiat” w sprawie wsparcia 

finansowego na 2017 rok. 

2. Rozpatrzył kilka spraw z zakresu Wydziału Edukacji:  

1) powrócił do tematu budowy sali sportowej przy Liceum Ogólnokształcącym                                   

w Czarnkowie, spotkając się z dyrektorem szkoły w tej sprawie, 

2) powrócił do sprawy budowy łącznika między salą a budynkiem głównym Młodzieżowego 

Domu Kultury w Trzciance, spotykając się z dyrektorem jednostki w tej sprawie, 

3) analizowano mozliwość działań związanych ze zmianą nazwy Młodzieżowego Domu 

Kultury, 

4) przyznano pomoc zdrowotną w I kwartale 2017 roku dla nauczycieli oraz nauczycieli 

emerytów szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat, 

5) zapoznano się z informacją Zarządu Oddziału ZNP w Trzciance o przeprowadzeniu 

strajku w dniu 31 marca 2017 r. i prośbą o nie potrącanie wynagrodzeń pracownikom                    

w nim uczestniczącym. 

3. Przyjął w formie uchwały „Plan promocji oraz budowy wizerunku i marki Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego z określeniem działań i zadań promocyjnych na lata 2017-

2020”  

4. W sprawach z zakresu finansów powiatu: 

1) podjęto uchwałę w sprawie sporządzania skonsolidowanego bilansu Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2016 rok, 

2) przyjęto bilans z wykonania budżetu powiatu za 2016 rok, 

3) omówiono propozycję zmian do uchwały budżetowej na najbliższą sesję Rady Powiatu.  

5. Zapoznał się z informacją o wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu                

w sprawie ze skargi powiatu na uchwałę Rady Miejskiej Trzcianki w przedmiocie odmowy 

wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. 

6. Rozpatrzył: 

- pismo Burmistrza Trzcianki o rozważenie możliwości zastosowania obniżki czynszu dla najemców 

lokalu mieszkalnego z zasobu powiatowego, 

- prośbę dyrektora Zespołu Szkół w Krzyżu Wlkp. o wyrażenie zgody na zmianę podmiotu 

dofinansowania imprezy ujętej w Powiatowym Kalendarzu Imprez, 

- prośbę Stowarzyszenia LZS Kuźnica Żelichowska o sfinansowanie trzech pucharów                            

w Turnieju Tenisa Stołowego „PETRA CUP 2016/2017”, 

- prośbę dyrektora, nauczycieli i uczniów Liceum Ogólnokształcącego w Trzciance o pomoc 

finansową w organizacji pobytu grupy niemieckiej młodzieży z partnerskiego miasta Lehrte, 

7. Podjął uchwały w sprawie: 

1) zatwierdzenia zasad i trybu finansowania przedsięwzięć związanych z likwidacją 

wyrobów zawierających azbest z budynków mieszkalnych, inwentarskich                                        

i gospodarczych na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego w roku 2017, 

2) wyrażenia zgody na przeprowadzenie postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na usuwanie i unieszkodliwianie 

wyrobów zawierających azbest na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego                           

w 2017 roku. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Starosty? 

Radny Bogacz zapytał jaką decyzję podjął Zarząd, co do nauczycieli, którzy w dniu          

31 marca br. przystąpią do strajku? 

Starosta Teterus odpowiedział, że Zarząd posiłkował się opinią prawną, z której 

wynika, że Zarząd nie jest pracodawcą dla nauczycieli dlatego decyzja w tej sprawie należy 

do dyrektorów tych jednostek.  

Radna Wyrzykowska prosiła o wyjaśnienie, co mówi opinia prawna.  

Pani Sekretarz odpowiedziała, że radca prawny naszego urzędu wyraził opinię prawną, 

w której uznał, że z mocy przepisów prawa i w ustawie o związkach zawodowych, dzień 

strajku, w którym uczestniczą nauczyciele jest dniem niepłatnym dla tych nauczycieli, dla 

tych osób strajkujących, nie świadczą oni w tym czasie pracy. W związku z tym Zarząd 

podjął decyzję, że tą sprawę pozostawi w gestii dyrektorów szkół, chociaż właściwą sytuacją 

będzie nie zapłacenie strajkującym  nauczycielom, bo w tym dniu nie świadczą swojej pracy.  

 Więcej pytań nie zgłoszono. 

Ad.9 

 Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami  

 Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się w miesiącu marcu na dwóch 

posiedzeniach. Pierwsze posiedzenie odbyło się w dniu 21 marca br., wspólnie z  Komisją 

Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa oraz z Komisją Rewizyjną. Tematem 

posiedzenia było omówienie informacji na temat stanu dróg powiatowych po okresie 

zimowym, podsumowanie zimowego utrzymania oraz plan remontów i inwestycji na                        

2017 rok. Drugie posiedzenie odbyło się w dniu 27 marca br. wspólnie z Komisją Zdrowia                

i Spraw Społecznych. Przedmiotem tego posiedzenia była:  

1. Realizacja Programów Promocji Zdrowia za 2016 rok i plany na rok 2017. 

2. Analiza sytuacji Domów Pomocy Społecznej – sprawozdania z sytuacji finansowej                   

w 2016 r. oraz plany na 2017 r. 

3. Bieżąca sytuacja ZZOZ w Czarnkowie i Szpitala Powiatowego w Trzciance. 

4. Analiza wykorzystania przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki środków funduszy Unii 

Europejskiej oraz plany w tym zakresie. 

Ponadto Komisja Budżetowo-Gospodarcza analizowała i opiniowała zmiany 

proponowane w budżecie powiatu na 2017 r. 

Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 01.03.2017 r. Posiedzenie miało charakter 

wyjazdowy. Komisja odwiedziła Warsztaty Terapii Zajęciowej w Wieleniu, gdzie zapoznała 

się z sprawozdaniem z roku 2016, perspektywami na przyszłość oraz problemami WTZ-ów. 

Spotkano się również w dniu 21 marca 2017 r. wspólnie z  Komisją Rolnictwa, Środowiska, 

Infrastruktury i Bezpieczeństwa oraz z Komisją Budżetowo-Gospodarczą. Tematem 

posiedzenia było omówienie informacji na temat stanu dróg powiatowych po okresie 

zimowym, podsumowanie zimowego utrzymania oraz plan remontów i inwestycji na                    

2017 rok. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu spotkała się w dniu 22 marca br. Przedmiotem 

posiedzenia było zapoznanie się ze skutkami zmian w prawie oświatowym dla szkół                                

i placówek w naszym powiecie oraz materiałami promującymi szkoły ponadgimnazjalne 

prowadzone przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. Omówiono i zaopiniowano materiały 

będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji.   
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Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu 

21 marca br., wspólnie z  Komisją Budżetowo-Gospodarczą oraz z Komisją Rewizyjną. 

Tematem posiedzenia było omówienie informacji na temat stanu dróg powiatowych po 

okresie zimowym, podsumowanie zimowego utrzymania oraz plan remontów i inwestycji na 

2017 rok, o czym już wyżej wspomniano.  
 

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych, spotkała się wspólnie z Komisją Budżetowo-

Gospodarczą w dniu  27.03.2017 r. Przedmiotem tego posiedzenia była:  

1. Realizacja Programów Promocji Zdrowia za 2016 rok i plany na rok 2017. 

2. Analiza sytuacji Domów Pomocy Społecznej – sprawozdania z sytuacji finansowej                       

w 2016 r. oraz plany na 2017 r. 

3. Bieżąca sytuacja ZZOZ w Czarnkowie i Szpitala Powiatowego w Trzciance. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.10 

Interpelacje radnych. 

 Przewodniczący Rady poinformował radnych, iż na jego ręce do dnia Sesji nie 

wpłynęła żadna interpelacja. 

Radni w dniu dzisiejszym również interpelacji nie złożyli. 

Ad.11 

 Wolne głosy i zapytania. 

W punkcie wolne głosy i zapytania głos zabrał radny Tadeusz Mańczak – 

wiceprzewodniczący Rady Powiatu zgłaszając dwa wnioski.  

Pierwszy z wniosków skierowany do Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w Poznaniu dotyczył  konieczności naprawy drogi wojewódzkiej na odcinku Trzcianka- Piła, 

z uwagi na jej bardzo zły stan techniczny i duże obciążenie ruchem. 

Drugi z wniosków  dotyczył  przebudowy ronda na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej 

nr 180 ( ulica Fałata) z ulicami Witosa i Wieleńska w Trzciance. Pan Mańczak ponowił 

wniosek w dniu dzisiejszym, z uwagi na to, że wcześniej otrzymał odpowiedź z WZDW                    

z której wynikło, że po otrzymaniu z Komendy Powiatowej Policji w Czarnkowie statystyki 

wypadków oraz ich przyczyn na  ww. skrzyżowaniu rozpatrzone zostaną różne warianty jego 

poprawy. Nie otrzymał do tej pory konkretnej odpowiedzi stąd prosił o wystąpienie do 

WZDW z prośbą o podanie informacji, na jakim etapie ta sprawa się znajduje. 

Radny Bartosz Nizeborała mając wiedzę, że w budżecie powiatu zaplanowano kwotę 

30 tys. zł na opracowanie koncepcji budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku drogi 

Drawsko-Krzyż Wlkp.  skierował zapytanie do Starosty, na jakim etapie jest realizacja tego 

zadania?  

Starosta odpowiedział, że środki w kwocie 30 tys. zł. przypisano do budżetu Zarządu 

Dróg Powiatowych w Czarnkowie, który rozpoczyna procedurę z tym zadaniem związaną.  

Ad.12 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady przekazał radnym informację, że Wojewoda Wielkopolski 

rozpatrzył skargę Pani Anny Markiewicz na Radę Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

uznając tę skargę za bezzasadną.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego wpłynęła skarga złożona przez Panią Martę Matkowską na działalność 

dyrektora Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Białej. Stąd skarga przekazana została do 

Komisji Rewizyjnej z prośbą o jej zbadanie i wydanie opinii na temat jej zasadności.  

Głos w tym punkcie zabrał również dyrektor Liceum Ogólnokształcącego                             

w Czarnkowie Pan Sławomir Żarczyński jako reprezentant jednego z dwóch największych 

liceów ogólnokształcących w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim, tj. LO w Czarnkowie – 

to LO funkcjonuje już blisko 100 lat, za 2 lata obchodzony będzie jubileusz. Funkcję 

dyrektora pełnię od 18 lat i przez te 18 lat podejmowane są starania ciągłe i systematyczne                  

w kierunku takim aby poprawiać bazę dydaktyczną szkoły. Od 2009 roku średnio raz na 2 lata 

przygotowujemy nową koncepcję budowy sali gimnastycznej. Ta koncepcja, która była 

przedstawiana na posiedzeniu Zarządu w tym tygodniu był to już 8 projekt. Każdorazowo 

projekt jest dostosowywany do puli finansowej, której mógłby odpowiadać. Ja jestem 

nauczycielem, sporo z Państwa również miało, czy ma styczność z oświatą i sądzę, że ta 

oświata każdemu leży na sercu. Wiecie Państwo, że inwestowanie w oświatę jest 

inwestowaniem w przyszłość nas Polaków, przyszłość Polski i to inwestowanie jest 

najważniejsze. Rozumiem, że są potrzeby bieżące, że są drogi, ścieżki, pomoc społeczna, itd., 

ale biorąc pod uwagę taką gospodarność własną, prywatną, trzeba czasami zaoszczędzić na 

jednym żeby zainwestować w to co jest ważniejsze. W tym przypadku przyszłość jest 

najważniejsza, a tą przyszłością jest młode pokolenie ziemi czarnkowskiej. Do naszego LO 

chodzą uczniowie z ponad połowy powiatu. Za chwilę mamy 2019 rok, kiedy to będzie 

kumulacja dwóch roczników. Nasza sala gimnastyczna ma w tej chwili wymiary 9x18 licząc 

po krawędzi listwy obramowującej to pomieszczenie. Ta oferta rozwoju fizycznego, kultury 

fizycznej jest przedstawiana młodzieży z ponad połowy powiatu. Każdorazowo gdy 

przychodzi młodzież w nasze mury jest zszokowana. Kiedy chodzą do szkoły podstawowej, 

gimnazjalnej, to mają możliwość korzystania z pięknych hal wybudowanych przez ich organy 

prowadzące. Ostatni projekt to była propozycja, którą przygotowaliśmy posiłkując się 

projektem hali przy Zespole Szkół w Gębicach, który tam został zaakceptowany.                            

Na podstawie tego projektu przygotowaliśmy projekt proponowany na posiedzeniu Zarządu 

Powiatu. Koszt szacunkowy tej budowy mógłby się zamknąć w 3,5 mln zł. To są bardzo duże 

pieniądze i ja to rozumiem ale boję się, że ta kwota dzisiaj przez Radę Powiatu zatwierdzona, 

ten 1 mln zł plus 1 mln zł naszego sponsora, który widząc warunki, w jakich ćwiczy nasza 

młodzież, z dobrego serca, z prywatnych pieniędzy postanowił ten 1 mln zł przekazać, na to 

żeby te warunki zmienić, to za mało. Boję się, że jeżeli do tego 1 mln od sponsora 

zaproponujemy dodanie 1 mln zł z budżetu powiatu i zaczniemy przygotowywanie kolejnej 

koncepcji sali za kwotę 2 mln zł, to proszę się nie gniewać, ale będzie to miało kształt tej sali, 

którą mamy dzisiaj. Jeżeli odważymy się na koncepcję droższe to możemy się spotkać z taką 

sytuacją, że zostaniecie Państwo postawieni przed takim faktem, że dzisiaj przyznamy                

1 mln zł, a dopłacać trzeba będzie kolejny milion, albo więcej, może 1,300 tys. zł, może  

1,500 tys. zł i wówczas Państwa decyzja będzie negatywna, bo to będą zbyt duże środki, aby 

sobie na to pozwolić. Drodzy Państwo jesteście radnymi Ziemi Czarnkowsko-Trzcianeckiej                                

i odpowiadacie za to co się dzieje na tej ziemi. Rozumiem, że odpowiadacie również za 

budżet, ale też za to co się będzie działo w tym powiecie.  Uważam, że stać nas wszystkich na 

to, aby przymierzyć się do czegoś, co po nas zostanie na pokolenia. W tej chwili szkoła ma 98 

lat, gdyby dostała nową salę, może przeżyje następne 100 lat. Bardzo proszę Państwa, 

zechciejcie się jeszcze raz pochylić nad tą propozycją. Dziękuję. 

Po wystąpieniu dyrektora LO w Czarnkowie wywiązała się dyskusja, w której głos 

zabrał m.in. Przewodniczący Rady zwracając się do dyrektora LO, że radni są świadomi tego 

jakie zadania czekają do realizacji w roku bieżącym, w roku przyszłym i dokładają wszelkich 
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starań aby budżet powiatu był równomiernie rozkładany na poszczególne miasta i gminy               

w naszym powiecie, ale również i na jednostki, które powiatowi podlegają. Również zadania, 

które są realizowane w naszym powiecie, ale w jednostkach nie podlegających powiatowi, są 

bardzo ściśle rozważane i w miarę potrzeb również dofinansowywane z budżetu powiatu.   

Głos zabrał również Starosta wyjaśniając, że czytanie liczb w ten sposób, czytanie 

wprost, może doprowadzić do takich właśnie stwierdzeń, ale chciałby Pana dyrektora LO 

uspokoić. To Rada Powiatu, tego powiatu, dwukrotnie, tj. kiedy uchwalała WPI powiedziała, 

że chce działać w kierunku modernizacji, czy budowy sali przy LO w Czarnkowie i w dniu 

dzisiejszym powiedziała to samo. W dniu wczorajszym Komisja Budżetowo-Gospodarcza 

powiedziała również, że idziemy w kierunku budowania sali sportowej przy LO                                  

w Czarnkowie. Dlaczego zrobiliśmy w ten sposób a nie inny? Z prostej przyczyny. 

Podzieliliśmy część nadwyżki budżetowej swojej, dlatego ten 1 mln zł wprost można 

przypisać do środków, które są od sponsora, aby już od jutra rozpocząć całą procedurę, która 

wiąże się z budową, z przygotowaniem koncepcji i zmierzającej do „zaprojektuj - wybuduj”, 

łącznie ze specyfikacją i przetargami, które należy rozpocząć. Już od jutra cała ta formuła 

będzie funkcjonowała. My nie wiemy czy ta sala będzie kosztowała 3 mln zł, 3,5 mln zł, czy 

4 mln zł. Rada Powiatu chce wiedzieć jaka to będzie kwota, gdyż korzystając z obligacji chce 

wiedzieć jaka będzie wartość tych obligacji żeby tą część potrzebną przekazać do budowy 

sali. Taką ścieżkę Rada Powiatu już raz przeszła przy przebudowie drogi ul. Gorzowska                         

w Trzciance – Straduń. Z kosztorysu wynikało 6 mln zł, powiat miał 2.200 tys. zł i 800 tys. zł 

z budżetu Miasta i Gminy Trzcianka. Mieliśmy 3 mln zł rozpoczynając przetarg i okazało się, 

że po przetargu brakuje 760 tys. zł, na realizację tego zadania. Tak samo w tym przypadku 

chcemy wiedzieć po przetargu ile brakuje i na taką wartość wziąć obligacje. Od jutra 

rozpoczynamy procedurę związaną z budową sali przy LO w Czarnkowie. Panie dyrektorze to 

nie jest dzień smutku, to jest dzień radości dla szkoły, gdyż Rada Powiatu przekazała środki 

na inwestycję.  

Pan Żarczyński – na jeszcze jedno pozwolę sobie zwrócić uwagę. Panie Starosto ja 

rozumiem, że ten proces będzie kontynuowany przez kilka lat? 

Starosta – 2017-2018. 

Pan Żarczyński – myślałem, że na dzisiejszej Sesji usłyszę szacunek z jakim 

mielibyśmy się zmierzyć. Jeżeli projekt funkcjonalno-użytkowy będzie opiewał na kwotę                   

2 mln zł, to będzie to mała sala, na 2,5 mln zł będzie może „ciut” większa, na 3 mln zł może 

trochę większa. Nie wiemy jaki projekt możemy przygotować. Panie Starosto przygotowanie 

projektu, proszę się nie gniewać, spoczywa na szkole, bo szkoła takie działania czyni 

posiłkując się Wydziałem Inwestycyjnym ze Starostwa. Jeżeli mamy przygotować projekt na 

2,5 mln zł, to my go przygotujemy i przedstawimy Państwu. Ten projekt później pójdzie do 

przetargu. Jeżeli przygotujemy na 3,5 mln zł, to może po przetargu kwota zejść do 3 mlm zł, 

ale w tej chwili nie wiemy jakiego rzędu finansowego ten projekt miałby dotykać. Czy ma to 

być sala na 40 m, na 30 m, czy na 20 m, czy tak jak w tej chwili na 18 m? To wszystko są 

pieniądze. 

Wicestarosta Klimaszewski – trochę inaczej podchodzimy do tematu ponieważ 

najważniejsza jest tu koncepcja, czyli jak ta sala ma wyglądać. Przede wszystkim robimy to 

po to, aby służyła ona uczniom i to na lata, a więc musimy wybrać taką koncepcję, która 

spełniałaby określone warunki. Na podstawie tej koncepcji będzie zrobiony kosztorys                         

i wówczas będziemy wiedzieli ile szacunkowo budowa tej sali wyniesie.  Nie przeznaczajmy 

sztywno 2,5 mln. zł, czy innej kwoty. Gdy będzie wiadomo ile sala ma kosztować to wrócimy 

z tym na Sesję i zdecydujemy o środkach, aby uzupełnić tą potrzebna kwotę. Sala musi 

spełniać określone warunki. Dzisiaj jest najważniejszy krok, od jutra zaczynamy procedurę.  
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Przewodniczący Rady przypomniał, że 13 września 2016 r. Rada Powiatu podjęła 

uchwałę o przyjęciu Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, w którym m.in. to zadanie 

dotyczące budowy sali było ujęte i opiewało to zadanie na kwotę ponad 4.900 tys. zł. 

Zakładano dofinansowanie do tego zadania z dwóch źródeł, w tym w ramach projektu. Tak 

się nie stało, nie będzie dofinansowania w ramach projektu. Z jednym się zgadzam tu                      

z Panem dyrektorem, że skoro na Panu dyrektorze będzie spoczywała sprawa koncepcji tej 

sali to musi Pan dyrektor przekazać projektantowi m.in. to, w jakich wartościach ma się 

zamknąć i to dla mnie jest słuszne. Po wykonaniu projektu to Rada Powiatu zadecyduje, czy 

kwota, która nam projektant przedstawi w kosztorysie będzie wystarczająca czy nie, czy 

będziemy musieli dołożyć do tej kwoty dzisiaj przekazanej.  

Pan Rajek – ja myślę, że całe te tłumaczenia prowadzą do jednego, aby sala była                     

w optymalnych wymiarach, idziemy w kierunku optymalizacji. Co do wielkości i możliwości 

gabarytowych tego obiektu.  

Pan Żaryczyński – myślę, że ta ostatnio wypracowana i przedstawiona na posiedzeniu 

Zarządu koncepcja sali  rozwiewa wiele wątpliwości, które mięliśmy i sądzę, że tą koncepcje 

możemy przyjąć do zaprojektowania.  

Pan Mańczak zwrócił uwagę, na to żeby podjąć decyzję ostateczną, co do wielkości 

środków jakie na budowę sali Rada przekaże musi być opracowany Plan Funkcjonalno-

Użytkowy, który nie może być rozdmuchany, ale musi spełniać określone zadania. To nie ma 

być hala widowiskowo-sportowa.  

Pan Bogacz złożył propozycję, aby tematem koncepcji budowy sali sportowej przy LO 

w Czarnkowie zajęła się Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, aby zapoznała się z koncepcja                  

i ją przedyskutowała.  

Pan Przewodniczący uznał za słuszną propozycję Pana Bogacza.  

Ad.13 

 Zakończenie Sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku XXVII Sesji Rady Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął obrady o godz.15.30 

 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała 


